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Obraciam sa na Vás, ako na novozvoleného  prezidenta SR s prosbou o pomoc proti realizácii 
investičného zámeru „Energetické zhodnocovanie plastov - Zlaté Moravce“, navrhovateľa 
WFF Drevotes, s. r. o., Palackého 3, 949 01  Nitra v mene Občianskeho združenia Život pre 
Moravecko, ktoré vzniklo priamo za účelom ochrany životného prostredia pri plánovanej realizácii 
energetického zhodnocovania plastov v intraviláne mesta Zlaté Moravce podľa zákona o posudzovaní 
vplyvov na životné prostredie (EIA), v mene občanov mesta Zlaté Moravce, v mene občanov celého 
regiónu, ktorí prejavili svoju vôľu v petícii proti zámeru „Energetické zhodnocovanie plastov - Zlaté 
Moravce“.  
Petícia  bola 28. 2. 2014 ukončená vyzbieraním 11 045 podpisov občanov mesta Zlaté Moravce 
a priľahlých obcí.  
(http://www.enviroportal.sk/sk/eia/detail/energeticke-zhodnocovanie-plastov-zlate-moravce) 
 

Do Zlatých Moraviec plánuje investor doviesť ročne cca 95 tisíc ton prevažne plastového 
odpadu z Talianska. Odpad už pretriedený v Taliansku sa ďalej bude spracovávať len po zrakovej 
kontrole,  nikto nevie, čo presne bude tento odpad obsahovať, v akom zložení a čím bude tento 
odpad znečistený. V procese rozloženia plastov - depolymerizáciou - bude vznikať olej (65%), plyn 
(20-22%) a pevný odpad.  Produkcia oleja je 187,8 t za deň. Olej a plyn bude následne spaľovaný  
v spaľovacích jednotkách, o ktorých projekt nič neudáva. Nespomínajú sa žiadne filtre na 
rakovinotvorné látky, ani kontrola splodín, ani kontrola sledovania kvality oleja. V procese 
depolymerizácie vzniknú denne až 2 kamióny ostatného  a nebezpečného odpadu.  

Prevádzku chcú vybudovať v regióne, ktorý je podľa štatistík najviac z celého Slovenska 
zaťažený úmrtnosťou na nádorové ochorenia a úmrtia v súvislosti s ochoreniami dýchacieho 
ústrojenstva.   

Plánovaný zámer chcú realizovať na území s piatym stupňom ekologickej záťaže po 
predchádzajúcej strojárskej výrobe. 

Zámer bude poškodzovať celý región, veď kto by chcel v takom prostredí investovať? Bude 
poškodzovať už existujúce prevádzky v bezprostrednej blízkosti aj vzdialenejšie prevádzky a  
znehodnocovať ich produkty a služby. 

Po bližšom preskúmaní problematiky ale zisťujeme, že energetické zhodnocovanie plastov nie 
je problém len nášho regiónu, ale nadobúda celoslovenský rozmer.  
Takýchto prevádzok je v konaní  asi  17 a pribúdajú ďalšie, nakoľko EU uvoľnila prostriedky na ich 
výstavbu. Aktuálne v tomto roku Štúrovo, Hlohovec, Pezinok, Skalica, Banská Bystrica. 

http://www.enviroportal.sk/sk/eia/detail/energeticke-zhodnocovanie-plastov-zlate-moravce


Projekty pribúdajú pod rôznymi názvami, ako huby po daždi, ale čo je dôležité, Slovenská 
republika nevyprodukuje toľko plastov, ktoré sú potrebné na ich prevádzku, t. j. stane sa z našej 
krajiny smetisko v srdci Európy? 

Pokiaľ  budú chcieť všetky prevádzky fungovať, bude potrebné plasty dovážať –  toto je 
v rozpore s Plánom odpadového hospodárstva na roky 2011-2015. 

Oslovila som pána poslanca prof. RNDr. Mikuláš Hubu, CSc., ktorý poslal interpeláciu 
ministrovi životného prostredia. 

Je zarážajúce, že napriek konštatovaniu, že MŽP eviduje zariadenia na zhodnocovanie 
plastových odpadov takouto technológiou a ich kapacity prevyšujú v súčasnosti  reálne potreby SR, 
skoro všetky doteraz posudzované projekty mali odporúčacie stanovisko MŽP v rámci procesu EIA. 

Odpoveď na interpeláciu sa končí slovami „Z vyššie uvedeného je zrejmé, že MŽP SR nemá 
kompetencie zamietnuť predložený zámer, ale postupuje podľa zákonom stanovených krokov.“ 
 
Vynárajú sa otázky: 

Kto má kompetencie, respektíve kto má mať kompetencie ak nie  MŽP? 
 

Kto plánuje urobiť zo Slovenska smetisko Európy, EU, alebo to plánujeme vlastne my, Slováci? 
 

Potrebujeme ďalší zdroj drahšej „zelenej“ elektriny, keď konkrétne my, máme na dohľad 
atómovú elektráreň Mochovce? 
  

Ideme riešiť odpad Talianska, ideme sa skladať na dotovanú zelenú energiu z plastov, ideme 
meniť talianske plasty na eurá pána investora. 
 

Sme naozaj odkázaní na spracovanie smetí a odpadu z iných štátov?      
 
NIE, nechceme sa v budúcnosti čoraz častejšie stretávať s rakovinou, dýchacími obtiažami 
a s alergiami u našich najbližších!!! 
 

Investori takýchto projektov majú svoju loby, skoro neobmedzené zdroje na zámery, 
posudky, právnikov. atd. A absolútne neberú do úvahy názory občanov, ktorí sú ich činnosťou 
dotknutí. 
 

Momentálne v našom prípade stále prebieha proces EIA, čakáme na správu o hodnotení. 
Investor stupňuje svoje úsilie dezinformáciami o ekologickosti prevádzky, ktorá je podľa investora 
bezkomínová. 
            

Viete si predstaviť spáliť v spaľovacích motoroch 187 ton oleja denne, t.j. 68 000 ton oleja 
ročne, oleja neznámeho zloženia ,nejasnej kvality a bez emisií? 

Pre názorné objasnenie: Zaparkujte 1845 takýchto kamiónov na parkovisko pri bývalom 
Calexe, naštartujte ich a nechajte bežať 24 hodín v kuse celý rok. Spália za rok rovnaké množstvo 
nafty ako spáli za rok oleja táto „ekologická“ prevádzka. 

Vážený pán prezident, toto je len slabý prierez informácii k uvedenej problematike, ďalšie 
informácie radi poskytneme a doplníme. 

Spolupracujeme s VIA IURIS s pani advokátkou Čaputovou, s Priateľmi  Zeme, ktorí nám 
poskytujú rady a konzultácie, 5.2.2014 sme sa zúčastnili rokovania na MŽ. 

Napriek tomu sa obávame, aby naše úsilie nevyšlo nazmar. Zatiaľ skoro všetky stanoviská 
MŽP  v rámci konania EIA  o energetickom zhodnocovaní boli súhlasné. Ako občania využijeme všetky 
možnosti nám dostupné , ale Vaše možnosti ako nášho  prezidenta sú podstatne širšie, takže Vás 
prosíme o pomoc a  spoluprácu – momentálne už naozaj nejde o regionálny, ale o celoslovenský 
problém. 



Apelujeme na Vás ako  na zakladateľa  Dobrého anjela, ktorý sa snaží pomáhať rodinám 
s deťmi, kde je niekto chorý na rakovinu, nedovoľte, aby na Slovensku fungovali prevádzky, ktoré 
predstavujú značné riziko pri vzniku karcinómov, astmy atď. 

Privítali by sme osobné stretnutie s Vami, chceli by sme poznať Vaše názory k danej 
problematike, chceli by sme rozbehnúť celoslovenskú diskusiu. 
 
 
Nechceme byť smetiskom  v srdci  Európy. 
 

Obávame sa následkov na životné prostredie - znečistenie ovzdušia, pôdy, podzemných vôd, 
hluku. 

Obávame sa následkov na zdravie obyvateľstva – zhoršená kvalita zdravia našich detí, 
vnúčat, nás všetkých - zvýšené riziko respiračných ochorení, astmy, alergií, karcinómov a iných 
chorôb. 
Pomôžte nám zachovať  Zlaté Moravce  Zlaté a nie Odpadové. 
 

Verím, že Vy, ako náš novozvolený prezident odpoviete v skorom termíne, list aj Vašu 
odpoveď zverejníme na internete a v iných médiách. 
 
Ďakujem za Váš čas 

 
S pozdravom 
 
 

MVDr. Balážová Marta 
Predseda OZ Život pre Moravecko 


